

**“孔子新汉学计划”中方导师简介**

**Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”**

**姓名：傅永军**

**联系电话：13305313787**

**Name: Fu Yongjun**

**Telephone: 13305313787**

**传真：0531-88377982**

**电子邮件：fuyj@sdu.edu.cn**

**Fax: 0531-88377982**

**Email: fuyj@sdu.edu.cn**

**研究领域（30字以内）：**

诠释学与中国解释学；批判理论与中西文化比较

Research Focus (Please brief within 30 words)

Hermeneutics and Chinese Hermeneutics ;The Critical Theory and Comparison between Chinese and Western culture

**主要学术成果（60字以内）：**

1. 《中国诠释学》，山东人民出版社，2003-2012。
2. 中西文化会通与传统文化复兴，韩国《民族文化论丛》第46辑，2009年。
3. 全球伦理与孔子的德性之思，《云南大学学报》2012年第4期。

**Major Academic Achievements（Please brief within 60 words）：**

1. Chinese Hermeneutics, The People's Press of Shandong, 2003-2012.
2. Renaissance of Traditional Culture in View of Exchanges between Chinese and Western Cultures, Institute of Korean Cultural Studies, Yeungnam University, Gyeongsan Gyeongsangbukdo, KOREA, 2009.
3. Global Ethic and Confucius' Thought of Virtue: Reexamination on *Declaration toward Global Ethic*, Yunnan University Journal (Bimonthly), No. 4. 2012.

备注：请填写各课题的贵校导师简介表（中、英文），于11月15日前发送给我们上网。如时间来不及的话，可先把中文版发给我们。

“孔子新汉学计划”中方导师简介

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

姓名:宁继鸣

联系电话: 0531-88364946

Name:

Telephone:

传真: 0531-88366976

电子邮件:

Fax:

Email:jmning@sdu.edu.cn

**研究领域 (30 字以内):**

Research Focus (Please brief within 30 words):

从事语言与文化传播、语言经济理论、语言国际推广等领域研究。  
communication of language and culture, international promotion of languages, theory on language economics, etc.

**主要学术成果 (60 字以内):**

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words):

课题:《中华传统文化与跨文化传播》等

论文:《语言国际推广:全球公共产品和国家公共产品的二重性》、  
《传播的视角:国际汉语教育的社会价值》等。

**Research programs:** *Chinese traditional cultural and intercultural communication, ect.*

**Articles:** *International Promotion of Language: Dual Attributes of Global Public Product and National Public Product, Social value of international Chinese education: on perspective of communication, etc.*

<b>“孔子新汉学计划”中方导师简介</b>	
Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”	
姓名:宋全成	联系电话: 13605402935
Name: Song Quancheng	Telephone: 0531-88377009
传真: 0531-88568871	电子邮件: <input type="checkbox"/>
Fax: 0531-88377982	Email: <input type="checkbox"/>
<b>研究领域（30字以内）：</b> Research Focus (Please brief within 30 words): 社会学、人口学、移民与社会融合、人口老龄化与社会保障、多元文化 Sociology, Demography, immigration and social integration, aging of population and social security, multi-culture.	
<b>主要学术成果（60字以内）：</b> Major Academic Achievements (Please brief within 60 words) : 1. 专著：《欧洲移民研究》 2. 研究报告：人口老龄化与养老社会保障问题研究 3. 论文：欧洲穆斯林、社会权利缺失与欧洲多元文化主义  1. Monograph: <i>Research on European Immigration</i> 2. Research report: Research on Aging of Population and Social Pension System 3. Dissertation: European Muslim, Lacking of Social Rights and European Multiculturalism	

备注：请填写各课题的贵校导师简介表（中、英文），于11月15日前发送给我们上网。  
如时间来不及的话，可先把中文版发给我们。

“孔子新汉学计划”中方导师简介

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

姓名:张士闪

联系电话: 13065053678

Name:

Telephone:

传真:

电子邮件:zhshsh64@163.com

Fax:

Email:

研究领域 (30 字以内):

Research Focus (Please brief within 30 words):

以礼俗互动为视角, 从民间信仰、乡民艺术个案研究中国文化生态。**Research on Chinese culture through interaction with customs, folk believes, and folk arts.**

主要学术成果 (60 字以内):

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words):

专著: 乡民艺术的文化解读

中国艺术民俗学

论文: 春节: 中华民族神圣传统的生活叙事

当代民间工艺的语境认知与生态保护

**“孔子新汉学计划”中方导师简介**

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

**姓名:曹现强**

**联系电话: 13853188077**

Name:

Telephone:

**传真: 0531—88376518**

**电子邮件:caoxq67@163.com**

Fax:

Email:

**研究领域 (30 字以内):**

Research Focus (Please brief within 30 words):

主要从事行政理论、政府改革、城市发展与公共政策的研究

Mainly focus on administration theory, governance reform, urban development and public policy.

**主要学术成果 (60 字以内) :**

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words) :

出版《当代英国公共服务改革研究》、《市政公用事业改革与监管研究》等著作, 并发表《中国城市空间正义缺失的逻辑及其治理》等论文。

Published books as Research on the Reform of Public Service in Contemporary UK, and Study on the Reform and Regulation of Municipal Public Utilities, and papers as The logic of lack of justice in China’s Urban Space and the Correction of Spatial Injustice.

“孔子新汉学计划”中方导师简介

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

姓名: 林聚任

联系电话: 13006591207

Name: LIN Ju-ren

Telephone:13006591207

传真: (0531)—88377982

电子邮件: linjr@sdu.edu.cn

Fax: (0531)—88377982

Email: linjr@sdu.edu.cn

研究领域 (30 字以内): 社会发展、农村研究

Research Focus (Please brief within 30 words): Social Development, Rural Study

主要学术成果 (60 字以内): 《社会信任和社会资本重建——当前乡村社会关系研究》, 济南: 山东人民出版社, 2007 年。《当代社会发展研究》(第 1-4 辑, 主编), 山东人民出版社 2006-09 年。

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words): The Reconstruction of Social Trust and Social Capital. Shandong Renmin Press(Jinan , 2007). Contemporary Social Development Studies (Vol. 1-4, editor) . Shandong Renmin Press(Jinan, 2006-2009) .

备注: 请填写各课题的贵校导师简介表(中、英文), 于 11 月 15 日前发送给我们上网。如时间来不及的话, 可先把中文版发给我们。

**“孔子新汉学计划”中方导师简介**

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

**姓名:王学玉**

**联系电话: 13176405765**

**Name:Wang Xueyu**

**Telephone:13176405765**

**传真: 0531-88376528**

**电子邮件:wangxueyu@sdu.edu.cn**

**Fax: 0531-88376528**

**Email: wangxueyu@sdu.edu.cn**

**研究领域 (30 字以内):** 国际关系理论与学科发展, 地区国际政治比较, 公共政策 (外交政策) 研究, 中国外交政策。

**Research Focus (Please brief within 30 words):**

International Relations theory and disciplinary development; regional international politics and comparative regional study; public policy (foreign policy) research.

**主要学术成果 (60 字以内):** 目前主持国家社科基金重点项目“新时期我国国家安全与地区战略理论研究”(2010-2013), 以及山东大学人文社科重大课题“中国与地区政治”(2012-2013)。发表“地区政治与国际关系研究”(《世界经济与政治》2010年第四期)等。

**Major Academic Achievements (Please brief within 60 words) :**

Ongoing research projects: *China's Security and Its Regional Strategy*, funded by the National Fund for Social Science Studies(2010-2013); *China and Regional Politics*, funded by Shandong University(2012-2013). Major paper: regional politics and international studies(《world economy and politics》,No.4, 2010)

**“孔子新汉学计划”中方导师简介**

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

姓名：盛洪

联系电话：13501058937

Name: Sheng Hong

Telephone:

传真：

电子邮件：shenghong54@vip.sina.com

Fax:

Email:

**研究领域（30字以内）：**

Research Focus (Please brief within 30 words):

制度经济学研究；文明的冲突、融合与整合问题的研究；国际政治经济学的研究。

Research on Institutional Economics, Conflicts and Integration of Civilizations, International Political Economy.

**主要学术成果（60字以内）：**

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words) :

《分工与交易》；《治大国若烹小鲜》；《制度为什么重要》；《中国的过渡经济学》（主编及著述）；《寻求改革的稳定形式》；《长城与科斯定理》，《为万世开太平》。

*Division of Labor and Transactions* (1992), *Transitional Economics of China* (1994, as the chief editor), *Creating Peace Forever* (1996), *Seeking for a Stable Way for the Reform* (2002), *Governing a Large Country as Cooking Small Fishes: an Institutional Economics on Governments* (2003), and *The Great Wall and the Coase Theorem* (2010).

备注：请填写各课题的贵校导师简介表（中、英文），于11月15日前发送给我们上网。如时间来不及的话，可先把中文版发给我们。



“孔子新汉学计划”中方导师简介

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

姓名: 高鉴国

联系电话: 0531-88377150

Name: Gao Jianguo

Telephone: 0531-88377150

传真: 0531-88567150

电子邮件: gaoj@sdu.edu.cn

Fax: 0531-88567150

Email: gaoj@sdu.edu.cn

研究领域 (30 字以内):

Research Focus (Please brief within 30 words):

社会福利理论与政策 老年福利服务 社区发展 非营利组织管理

Social Welfare Theory and Policy; Old Age Care; Community Development; NPO Management

主要学术成果 (60 字以内):

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words):

高鉴国等主编:《社会福利研究》(第 1-3 辑),北京:中国社会出版社,2009-12 年。

高鉴国等主编:《老龄生产性参与:全球视野》,北京:中国社会出版社 2011 年。

高鉴国主编:《中国农村公共物品的社区供给机制》,济南:山东人民出版社,2009 年。

Gao, Jianguo & Huang, Zhixiong, ed. 2012,2010, 2009, *Social Welfare Studies*. Beijing: China Society Press.

Gao, Jianguo, et al, ed. 2011, *Productive Engagement in Later Life: Global Perspectives*. Beijing: China Society Press.

Gao, Jianguo, ed. 2009, *The Community Supply Mechanism of Public Goods in Rural China*. Jinan: Shandong People's Publishing House.

**“孔子新汉学计划”中方导师简介**

Introduction to Chinese Tutors for “Confucius China Study Plan”

**姓名:黄少安**

**联系电话: 88365981**

Name: Shaoan Huang

Telephone:

**传真:**

**电子邮件:**

Fax: **88364981**

Email: shaoanhuang@sdu.edu.cn

**研究领域 (30 字以内):**

Research Focus (Please brief within 30 words):

制度经济学和中国经济体制改革、产权理论、农村经济

Institutional Economics and Reform of Chinese Economic System;

Property Rights Theory; Rural Economy.

**主要学术成果 (60 字以内) :**

Major Academic Achievements (Please brief within 60 words) :

在制度变迁理论、产权经济学、国有企业产权改革、铁路体制改革、土地和征地补偿制度及其中外比较等方面取得了一系列重要成果。

Obtained a series of achievements in the area of Institution Change Theory; Property Rights Economics; Property Rights Reform of State-owned Enterprise; Reform of Railway System; Land and Land Expropriation Compensation System and their comparison with China and foreign countries.

备注: 请填写各课题的贵校导师简介表(中、英文), 于11月15日前发送给我们上网。  
如时间来不及的话, 可先把中文版发给我们。